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Engagementlijst PME 2022 
 

De onderstaande bedrijven vielen in 2022 binnen het dialoogprogramma van PME. 

Daarmee is de lijst geen actuele engagementlijst; onder invloed van de voortgang van 

engagement, veranderende prioriteiten van PME en wijzigingen in de 

portefeuillesamenstelling kan engagement in de tussentijd zijn beëindigd of opgestart.   

 

Biodiversiteit 
BASF SE (Verenigde Staten) 
Programma: Biodiversiteit  Samenwerkingsverband: ACTIAM Satellite-based 

engagement towards zero-deforestation 
Wat is het doel?  
Vergroten van traceerbaarheid in de toeleveringsketen, toewerken naar een ontbossingsvrije keten en biodiversiteit 
integreren in strategie en rapportage.  
 
Wat is de stand van zaken? 
PME heeft in 2022 gesproken met BASF, een van de grootste inkopers van palm(kernel)olie wereldwijd. Hoewel BASF 
stappen heeft gezet op het inkopen van duurzame palmolie laat het bedrijf beperkte voortgang zien op de 
doelstellingen van het engagement. Met name op het gebied van transparantie blijft BASF achter. Zo heeft het bedrijf 
bijvoorbeeld geen publieke klachtenmonitor en is er geen indicatie dat het bedrijf deze op korte termijn gaat 
publiceren. Daarnaast heeft BASF beperkt gereageerd op de gevallen van ontbossing aangedragen in het Satelligence 
rapport. Wat betreft beleid heeft BASF een commitment afgegeven voor duurzame palmolie, maar rapporteert in 
haar jaarlijkse updates niet transparant over het volume gecertificeerde ingekochte palmolie. Daarnaast heeft BASF 
een tool ontwikkeld (‘AgBalance’) om duurzaamheid van agrarische productieprocessen te meten, maar is het 
vooralsnog onduidelijk in welke mate deze tool ingezet wordt, en wat hiervan de resultaten zijn. 
 
Wat wil PME zien in het komende jaar?  
In 2023 zal het engagement met BASF worden geïntensiveerd, en zal PME verder engagement voeren op 
bovengenoemde punten. Daarnaast zal worden gekeken naar een overkoepelende strategie voor zowel directe als 
indirecte bedrijfsactiviteiten van BASF, en welke voortgang BASF laat zien voor wat betreft ‘reforestation 
activiteiten’.  

 

Mitsubishi Corp (Japan) 
Programma: Biodiversiteit  Samenwerkingsverband: ACTIAM Satellite-based 

engagement towards zero-deforestation 
Wat is het doel?  
Vergroten van traceerbaarheid in de toeleveringsketen, toewerken naar een ontbossingsvrije keten en biodiversiteit 
integreren in strategie en rapportage. 
 
Wat is de stand van zaken?  
Mitsubishi heeft in 2022 beperkte voortgang laten zien op het thema biodiversiteit. Een overkoepelende 
biodiversiteitsstrategie ontbreekt en ook op het gebied van ontbossingsvrije toeleveringsketens loopt het bedrijf 
achter. Zo heeft Mitsubishi bijvoorbeeld enkel een commitment voor het inkopen van RSPO-gecertificeerde 
(“duurzame”) palmolie voor 2030, maar ontbreekt het aan een zero-deforestation commitment en (publiekelijk) 
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gecommuniceerd beleid en procedures om een ontbossingsvrije toeleveringsketens te bereiken. Mitsubishi zegt 
gedetailleerde vragenlijsten in te zetten om te toetsen of toeleveranciers aan bepaalde eisen voldoen, maar is niet 
in staat om deze te delen met de investeerdersgroep. Het bedrijf loopt om deze redenen achter op de andere 
bedrijven uit het engagementprogramma biodiversiteit.  
 
Wat wil PME zien in het komende jaar?  
PME zal in 2023 het engagement met Mitsubishi vervolgen, en het bedrijf specifiek toetsen op de minimale criteria 
die door PME worden gezet voor 2023. De focus zal liggen op het monitoren van Mitsubishi’s voortgang op supply 
chain transparantie en aangescherpte wetgeving op dit gebied (zoals de EU-wetgeving op ontbossingsvrije 
producten). 

 

Nestlé SA (Zwitserland) 
Programma: Biodiversiteit  Samenwerkingsverband: ACTIAM Satellite-based 

engagement towards zero-deforestation 
Wat is het doel?  
Vergroten van traceerbaarheid in de toeleveringsketen, toewerken naar een ontbossingsvrije keten en biodiversiteit 
integreren in strategie en rapportage. 
 
Wat is de stand van zaken?  
In 2022 is Nestlé niet responsief geweest op verzoeken tot engagement van de lead investeerder (Nomura Asset 
Management). Ondanks herhaaldelijke verzoeken tot een gesprek kwam geen reactie van Nestlé. In het laatste 
kwartaal van 2022 heeft Nestlé toegezegd een gesprek te organiseren voor het eerste kwartaal van 2023. Tijdens het 
eerste gesprek met Nestlé (in het vierde kwartaal van 2021) is vooral informatie opgehaald over monitoringsystemen 
en procedures ten aanzien van het monitoren van ontbossing in de keten. De voortgang die Nestlé boekt op deze 
onderwerpen is voldoende: het bedrijf heeft procedures geïmplementeerd, gebruikt satelliettechnologie en heeft 
beleid voor toeleveranciers. Echter is Nestlé niet teruggekomen op de gevallen van ontbossing die aangedragen zijn 
door Satelligence.  
 
Wat wil PME zien in het komende jaar?  
De investeerdersgroep zal in het eerste kwartaal van 2023 duidelijke verwachtingen opstellen voor Nesté om aan te 
kaarten tijdens het tweede gesprek. Ook zal wederom een reactie worden gevraagd op het rapport van Satelligence. 
Daarnaast zal worden ingegaan op de ‘Forest Positive Strategy’ en met name de twee pillars die nog niet eerder zijn 
teruggekomen in de gesprekken: ‘Long term forest conservation and restoration’ en ‘Sustainable Landscapes’.  

 

Unilever PLC (Verenigd Koninkrijk) 
Programma: Biodiversiteit  Samenwerkingsverband: ACTIAM Satellite-based 

engagement towards zero-deforestation 
Wat is het doel? 
Vergroten van traceerbaarheid in de toeleveringsketen, toewerken naar een ontbossingsvrije keten en biodiversiteit 
integreren in strategie en rapportage. 
 
Wat is de stand van zaken? 
In 2022 is met Unilever gesproken over de voortgang ten aanzien van het 2023 zero-deforestation commitment. Ten 
opzichte van andere bedrijven is Unilever, naast The Hershey Company, een voorloper op het thema biodiversiteit. 
Het bedrijf heeft procedures ingesteld voor het monitoren van de toeleveringsketen, en heeft een publieke 
klachtenmonitor. De gevallen van ontbossing aangekaart door Satelligence zijn recent gepubliceerd in deze 
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klachtenmonitor, en Unilever heeft opvolging gegeven aan deze gevallen. De investeerdersgroep is tevreden over de 
stappen die Unilever heeft gezet in 2022.  
 
Wat wil PME zien in het komende jaar?  
Tijdens het eerste gesprek in 2023 zal worden ingegaan op Unilever’s 2023 zero-deforestation commitment, op welk 
moment in het jaar Unilever kan aangeven of deze doelstelling bereikt is, en wat eventuele uitdagingen zijn. 
Daarnaast zal verder worden gesproken over de impact van EU-ontbossingswetgeving op de toeleveringsketen, en 
welke rol Unilever ziet voor kleine boeren in de keten: hoe wil Unilever waarborgen dat kleine boeren een (betere) 
positie krijgen in de keten waardoor het risico op ontbossing kleiner wordt. Als laatste zal er aandacht zijn voor een 
overkoepelende biodiversiteitsstrategie, investeringen van Unilever in ‘Sustainable Landscapes’, en hoe hier 
concreet aan wordt gewerkt.  

 

The Hershey Co (Verenigde Staten) 
Programma: Biodiversiteit  Samenwerkingsverband: ACTIAM Satellite-based 

engagement towards zero-deforestation 
Wat is het doel? 
Vergroten van traceerbaarheid in de toeleveringsketen, toewerken naar een ontbossingsvrije keten en biodiversiteit 
integreren in strategie en rapportage. 
 
Wat is de stand van zaken? 
PME voerde in 2022 dialoog met The Hershey Company. De focus in de gesprekken lag op het voorkomen van 
ontbossing in de toeleveringsketen van het bedrijf, en de stappen die het bedrijf zet om de negatieve impact van 
haar bedrijfsactiviteiten op biodiversiteit te verminderen. The Hershey Company zet al goede stappen op het 
vergroten van transparantie in de toeleveringsketen met behulp van satelliet monitoring. Zo werkt het bedrijf aan 
het in kaart brengen van de locaties van cacaoboeren in Ivoorkust en Ghana met behulp van gps-coördinatoren, om 
risico op ontbossing beter in te kunnen schatten en waar mogelijk te voorkomen.  
 
Wat wil PME zien in het komende jaar?  
Het komende jaar zal PME verder spreken met The Hershey Company over het beter integreren van het thema 
biodiversiteit aan de hand van een overkoepelende strategie. Ook zal worden gekeken naar de voortgang die het 
bedrijf boekt in het bereiken van een ontbossingsvrije toeleveringsketen. Daarnaast zal worden beoordeeld of The 
Hershey Company, naar aanleiding van de nieuwe EU-ontbossingswetgeving, stappen zet om de positie van kleine 
boeren in de keten te verbeteren.  

 

Energietransitie  
Adani Transmissions (India) 

Programma: Energietransitie 2021-2023 Samenwerkingsverband: N.v.t. 
Wat is het doel?  
De dialoog met Adani Transmissions heeft als doel de uitfasering van de kolencentrale van het bedrijf in lijn te 
brengen met het 1,5C scenario. Voor India ligt die doelstelling op 2037. 
 
Wat is de stand van zaken?  
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Adani Transmissions heeft in 2022 een doelstelling aangekondigd om in 2030 de kolencentrale uitgefaseerd te 
hebben, maar is daarvoor afhankelijk van de beoordeling van de regionale overheid in Mumbai.  
 
Wat wil PME zien in het komende jaar? 
PME wil meer duidelijkheid van het bedrijf over de onderhandelingen met de overheid over de sluiting van de 
centrale. Daarnaast wil PME meer duidelijkheid over de verwachte capex investeringen voor de renovatie van het 
stroomnetwerk in India.  

 

BASF SE (Duitsland) 
Programma: Energietransitie 2021-2023 Samenwerkingsverband: CA100+ 
Wat is het doel?  
Het in lijn brengen van de korte, middellange en lange termijn scope 1, 2 en 3 uitstoot van broeikasgassen in lijn met 
een 1,5 graden pad, onderbouwd met een duidelijke strategie en investeringsplan.  
 
Wat is de stand van zaken?  
BASF presenteerde in 2022 haar nieuwe klimaatstrategie die voortbouwt op eerder gezette scope 1 en 2 
reductiedoestellingen: 25% reductie in 2030. Deze doelstelling lijkt ambitieus, maar wij zien ruimte om de doelen 
ambitieuzer te maken. Dit wordt ook wel bemoeilijkt doordat het bedrijf nog afhankelijk is van een niet volmaakte 
infrastructuur en deels van nog niet bewezen technologieën.  
 
Wat wil PME zien in het komende jaar? 
Tot nu toe heeft BASF enkel nog scope 1 en 2 reductiedoelstellingen, dit omdat het bedrijf scope 3 nog niet kan 
meten. BASF heeft aangegeven in 2024 scope 3 te kunnen meten en dan ook met reductiedoestellingen te komen. 

 

Bluescope Steel (Australië) 
Programma: Energietransitie 2021-2023 Samenwerkingsverband: N.v.t. 
Wat is het doel?  
Het in lijn brengen van de korte, middellange en lange termijn scope 1, 2 en 3 uitstoot van broeikasgassen in lijn met 
een 1,5 graden pad, onderbouwd met een duidelijke strategie en investeringsplan.  
 
Wat is de stand van zaken?  
Dit bedrijf is in oktober 2022 aan het PME dialoogprogramma toegevoegd. Er is een nulmeting gedaan van de 
onderneming op basis van de engagementdoelstellingen en er is een brief uitgestuurd naar de onderneming met de 
bevindingen. Het bedrijf heeft een uitgebreide reactie gegeven. Een eerste gesprek staat begin 2023 gepland.  
 
Wat wil PME zien in het komende jaar? 
Bluescope is een relatieve voorloper in de staalindustrie. PME hoopt beter inzicht te krijgen in de aanpak van 
Bluescope en dit mee te nemen in de dialoog met andere ondernemingen. Bluescope kan nog beter laten zien hoe 
hun investeringsplan aansluit bij hun decarbonisatie strategie.  
 

Caterpillar (Verenigde Staten) 
Programma: Energietransitie 2021-2023 Samenwerkingsverband: N.v.t. 
Wat is het doel?  
Het in lijn brengen van de korte, middellange en lange termijn scope 1, 2 en 3 uitstoot van broeikasgassen in lijn met 
een 1,5 graden pad, onderbouwd met een duidelijke strategie en investeringsplan.  
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Wat is de stand van zaken?  
Tijdens het eerste gesprek was het bedrijf terughoudend naar PME. Zo werden er vragen ontweken en 
onduidelijkheid geschept over de mogelijkheden van CO2-reductiedoelstellingen op het gebruik van de producten 
van Caterpillar (scope 3). Gezien het bedrijf de grootste CO2-uitstoot heeft in de gebruiksfase is dat het belangrijkste 
engagementdoel voor PME. Caterpillar heeft toegezegd in 2023 een TCFD-rapport te publiceren, waarin zij ook voor 
het eerst zal gaan rapporteren over scope 3-uitstootgegevens. 
 
Wat wil PME zien in het komende jaar? 
Belangrijk uitgangspunt blijft de CO2-reductiedoelstellingen voor scope 3. Ook blijft PME aandringen op de strategie 
voor de elektrificatie van machines van Caterpillar en de benodigde kapitaalinvesteringen (CAPEX).  

 

China Steel Corporation (China) 
Programma: Energietransitie 2021-2023 Samenwerkingsverband: N.v.t. 
Wat is het doel?  
Het in lijn brengen van de korte, middellange en lange termijn scope 1, 2 en 3 uitstoot van broeikasgassen in lijn met 
een 1,5 graden pad, onderbouwd met een duidelijke strategie en investeringsplan.  
 
Wat is de stand van zaken?  
PME voerde twee gesprekken met China Steel Corporation (CSC) in 2022. Het bedrijf heeft in 2022 de Climate 
Governance verbeterd en laat ook beter zien hoe de strategie is gelinkt aan de reductiedoelstellingen.  
 
Wat wil PME zien in het komende jaar? 
De gesprekken gaven de indruk dat CSC nog erg in de onderzoeksfase zit, en verschillende dingen moet uitzoeken 
voordat het echt gaat versnellen in de energietransitie. PME wil in het komende jaar concrete stappen zien die 
illustreren dat CSC de energietransitie heeft ingezet. 

 

CLP Holdings (Hong Kong) 
Programma: Energietransitie 2021 – 2023 Samenwerkingsverband: N.v.t. 
Wat is het doel?  
Het in lijn brengen van de korte, middellange en lange termijn scope 1, 2 en 3 uitstoot van broeikasgassen in lijn met 
een 1,5 graden pad, onderbouwd met een duidelijke strategie en investeringsplan. Het presenteren van een 
uitfaseringsplan voor alle kolenassets, in lijn met een 1,5 graden pad.  
 
Wat is de stand van zaken?  
Kort na het opnemen van CLP in het dialoogprogramma heeft CLP een net-zero commitment afgegeven samen met 
geplande uitfaseringsdatum van 2040 voor alle kolenassets. CLP ziet voorlopig geen kansen om de uitfaseringsdatum 
van 2040 naar 2037 te brengen. De belangrijkste reden hiervoor is dat de Chinese overheid hier geen toestemming 
voor geeft. Deze centrales vormen een belangrijke bouwsteen voor het Chinese elektriciteitsnet en kunnen daarom 
niet makkelijk eerder worden gesloten. CLP Holdings is in het tweede kwartaal door een herijking uit de portefeuille 
van PME gevallen. 
 
Wat wil PME zien in het komende jaar? 
PME is niet langer in het bedrijf belegd. 

 

Engie SA (Frankrijk) 
Programma: Energietransitie 2021-2023 Samenwerkingsverband: Climate Action 100+ 
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Wat is het doel?  
Het in lijn brengen van de korte, middellange en lange termijn scope 1, 2 en 3 uitstoot van broeikasgassen in lijn met 
een 1,5 graden pad, onderbouwd met een duidelijke strategie en investeringsplan. Het presenteren van een 
uitfaseringsplan voor alle kolenassets, in lijn met een 1,5 graden pad.  
 
Wat is de stand van zaken?  
PME sprak meermaals met Engie in 2022 vanuit een rol als CA100+ co-lead investeerder. In 2021 gaf Engie een Net 
Zero commitment voor 2045 - een goede stap vooruit in de dialoog. Na dit commitment presenteerde Engie haar 
nieuwe klimaatstrategie en een uitfaseringsplan voor de kolenassets. Engie heeft zich eraan gecommitteerd om in 
2027 alle kolenassets te hebben uitgefaseerd. Hierin houdt het de volgende volgorde aan: sluiten, ombouwen, 
verkopen.  
 
Wat wil PME zien in het komende jaar? 
Eind 2022 ondertekende onze uitvoerder, MN, een brief samen met een groep andere investeerders, waarin het 
Engie oproept beter uit te leggen welke stappen het bedrijf gaat nemen om de klimaatcommitments te behalen.  
 

Evergy Inc (Verenigde Staten) 
Programma: Energietransitie 2021-2023 Samenwerkingsverband: N.v.t. 
Wat is het doel?  
De dialoog met Evergy heeft als doel de uitfasering van de kolencentrales van het bedrijf in lijn te brengen met een 
1,5C scenario. Voor de Verenigde Staten ligt de doelstelling op 2030. 
 
Wat is de stand van zaken?  
Evergy heeft (nog) niet gereageerd op de engagementverzoeken van PME, ondanks vele pogingen tot het leggen van 
contact. Uit onze analyse blijkt dat het bedrijf een uitfaseringsdoelstelling heeft voor 2040. Het bedrijf is daarmee 
niet in lijn met de doelstellingen van het engagementprogramma van PME. 
 
Wat wil PME zien in het komende jaar? 
PME verwacht dat Evergy de doelstellingen in lijn brengt met 1,5C graden en de uitfaseringsdoelstelling voor de 
kolencentrales naar 2030 bijstelt.  

 

HeidelbergCement Group (Duitsland) 
Programma: Energietransitie 2021-2023 Samenwerkingsverband: Climate Action 100+ 
Wat is het doel?  
Het in lijn brengen van de korte, middellange en lange termijn scope 1, 2 en 3 uitstoot van broeikasgassen in lijn met 
een 1,5 graden pad, onderbouwd met een duidelijke strategie en investeringsplan. 
 
Wat is de stand van zaken?  
HeidelbergCement is een voorloper in de cement sector. Het bedrijf heeft al een strategie dat is goedgekeurd door 
het Science Based Targets initiative (SBTi) op ‘well-below two degrees’. HeidelbergCement heeft tevens een verzoek 
ingediend voor een SBTi target voor 1,5C graden gevalideerd te krijgen. De verwachting is dat dit in het voorjaar van 
2023 goedgekeurd zal worden. 
  
Wat wil PME zien in het komende jaar? 
PME is onderdeel geworden van de CA100+ supporters groep waarbinnen regelmatig engagementgesprekken 
plaatsvinden met het bedrijf. De groep wil meer duidelijkheid krijgen over de plannen voor de inzet van Carbon 
Capture and Storage (CCS) en de verwachte capex-investeringen van het bedrijf om het 1,5C graden doel te halen.  
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Linde PLC (Verenigd Koninkrijk) 
Programma: Energietransitie 2021-2023 Samenwerkingsverband: N.v.t. 
Wat is het doel?  
Het in lijn brengen van de korte, middellange en lange termijn scope 1, 2 en 3 uitstoot van broeikasgassen in lijn met 
een 1,5 graden pad, onderbouwd met een duidelijke strategie en investeringsplan.  
 
Wat is de stand van zaken?  
Dit bedrijf is in oktober 2022 aan het dialoogprogramma toegevoegd. Na het uitvoeren van een nulmeting en het 
leggen van contact, volgde eind 2022 een eerste gesprek. De voorlopige bevindingen van PME zijn dat Linde pas sinds 
enkele jaren de knop richting een Net Zero beleid volledig heeft omgezet. Daarentegen is Linde een van de weinige 
chemische bedrijven die zich committeren aan een graden pad van minder dan 2 graden. Ook heeft het bedrijf als 
een van de weinigen 2035 en 2050 doelstellingen opgesteld die door SBTi gevalideerd zijn. 
 
Wat wil PME zien in het komende jaar? 
PME vindt de eerste korte termijn targets nog niet echt ambitieus. In de toekomst hoopt PME realistische en wat 
ambitieuzere targets te zien van Linde. 

 

Martin Marietta Materials (Verenigde Staten) 
Programma: Energietransitie 2021-2023 Samenwerkingsverband: Climate Action 100+ 
Wat is het doel?  
Het in lijn brengen van de korte, middellange en lange termijn scope 1, 2 en 3 uitstoot van broeikasgassen in lijn met 
een 1,5 graden pad, onderbouwd met een duidelijke strategie en investeringsplan.  
 
Wat is de stand van zaken?  
Martin Marietta Materials (MMM) heeft nog geen Net Zero ambitie afgegeven voor 2050. Daarnaast is het bedrijf 
terughoudend in de CO2-reductie van haar cementoperaties. Het bedrijf benadrukt dat dit onderdeel minder dan 
10% van de omzet bedraagt. Toch betreft dat 90% van de emissies van MMM.  
 
Wat wil PME zien in het komende jaar? 
PME is voornemens het engagement met MMM te intensiveren. Er wordt (opnieuw) contact gezocht met de CA100+ 
lead investors die het CA100+ engagement coördineren met het bedrijf. Daarnaast zal PME rondom de publicatie 
van het jaarverslag opnieuw vragen naar CO2-reductiedoelstellingen voor de cementoperaties van het bedrijf.  

 

Power Assets Holdings (Hong Kong) 
Programma: Energietransitie 2021 – 2023 Samenwerkingsverband: N.v.t. 

Wat is het doel?  
Het in lijn brengen van de korte, middellange en lange termijn scope 1, 2 en 3 uitstoot van broeikasgassen in lijn met 
een 1,5 graden pad, onderbouwd met een duidelijke strategie en investeringsplan. Het presenteren van een 
uitfaseringsplan voor alle kolenassets, in lijn met een 1,5 graden pad. 
 
Wat is de stand van zaken?  
Power Assets reageerde niet op de verzoeken tot dialoog. Power Assets heeft eveneens geen uitfaseringsplan voor 
haar kolenassets gepresenteerd. PME heeft Power Assets Holdings per 1 oktober 2022 uitgesloten, als gevolg van 
het niet voldoen aan de dialoogdoelstellingen van PME.  
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Wat wil PME zien in het komende jaar? 
PME is niet langer in het bedrijf belegd. 

 

RWE AG (Duitsland) 
Programma: Energietransitie 2021 – 2023 Samenwerkingsverband: Climate Action 100+ 
Wat is het doel?  
De dialoog met RWE heeft als doel de uitfasering van de kolencentrales van het bedrijf in lijn te brengen met het 
1,5C scenario. Voor Duitsland ligt de doelstelling op 2030. 
 
Wat is de stand van zaken?  
PME is binnen het samenwerkingsverband CA100+ lead op het engagement met RWE. Binnen dit 
samenwerkingsverband heeft er een gesprek plaatsgevonden met bestuursleden van RWE. RWE heeft sindsdien 
grote voortgang gemaakt. Zo heeft het bedrijf onder andere een deal gesloten met de Duitse overheid om de 
kolencentrales te sluiten in 2030 en verwacht het de doelstellingen voor duurzame energieopwekking te kunnen 
opschalen. RWE wacht tevens op validatie van SBTi om de doelstellingen in lijn met 1,5C graden bevestigd te krijgen. 
 
Wat wil PME zien in het komende jaar? 
PME houdt toezicht op de voortgang van het bedrijf om de 1,5C graden doelstellingen te bereiken en de 
kolencentrales uit te faseren in 2030. Daarnaast kan RWE als het op enkele punten meer transparantie verleent een 
100% score halen op de CA100+ benchmark.  

 

 

Leefbaar Inkomen in Agrifood  
Chocoladefabriken Lindt & Spruengli AG (Zwitserland) 
Programma: Leefbaar Inkomen in Agrifood  Samenwerkingsverband: Platform Living Wage 

Financials 
Wat is het doel?  
Leefbare en gediversifieerde inkomens voor cacaoboeren.  
  
Wat is de stand van zaken? 
Lindt identificeert leefbaar inkomen als prioriteit en onderneemt de nodige stappen om dit mogelijk te maken. Het 
bedrijf kent de oorsprong van de ingekochte cacao en heeft goed inzicht in de levensomstandigheden van de 
producerende boeren. Via een grootschalig programma ondersteunt Lindt cacaoboeren waarvan het inkoopt, onder 
meer via trainingen en door te investeren in de ontwikkeling van gemeenschappen. PME is te spreken over dit 
programma en vindt het positief om te zien dat externe impactmetingen de effectiviteit aantonen.   
  
Wat wil PME zien in het komende jaar? 
PME moedigt Lindt aan om doorlopend te reflecteren op de effectiviteit van getroffen maatregelen om leefbare 
inkomens voor cacaoboeren te bevorderen. In het komende jaar vraagt PME Lindt om meer aandacht te besteden 
aan haar inkoopbeleid door na te gaan in hoeverre dit aansluit de bredere ambities van het bedrijf om goede 
condities in haar ketens te realiseren.   

 

The Hershey Co (Verenigde Staten) 
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Programma: Leefbaar Inkomen in Agrifood  Samenwerkingsverband: Platform Living Wage 
Financials 

Wat is het doel? 
Leefbare en gediversifieerde inkomens voor cacaoboeren.  
  
Wat is de stand van zaken? 
Hershey prioriteert het onderwerp leefbare inkomens. Het bedrijf trekt actief op met andere voedselbedrijven en 
expert organisaties om dit te bevorderen en werkt direct met cacaoboeren via haar ‘Cocoa for Good’ programma, 
welke steeds verder wordt opgeschaald. Positief is Hershey’s toezegging om de impact van haar inspanningen op 
boereninkomens tweejaarlijks te gaan meten. Hiertoe rondde het bedrijf in 2022 een baseline studie af voor 
belangrijkste inkoopmarkten Ivoorkust en Ghana.   
  
Wat wil PME zien in het komende jaar?  
In 2022 is het PME niet gelukt om met het bedrijf te spreken, komend jaar willen we de dialoog vervolgen. PME 
vraagt Hershey om stappen te blijven zetten om leefbare inkomens te realiseren. Specifiek zullen we het bedrijf 
aanmoedigen om de belangrijkste inzichten uit de baseline studie te delen en de lessen die hieruit getrokken kunnen 
worden mee te nemen in de doorontwikkeling van strategieën.   

  

The JM Smucker Co (Verenigde Staten) 
Programma: Leefbaar Inkomen in Agrifood  Samenwerkingsverband: Platform Living Wage 

Financials 
Wat is het doel?  
Leefbare en gediversifieerde inkomens voor koffieboeren.  
  
Wat is de stand van zaken? 
Smucker erkent het belang van leefbare inkomens maar neemt hier nog beperkt actie op. Zo verzamelt het bedrijf 
nog geen informatie over de inkomensniveaus van boeren in haar toeleveringsketen en is het niet aangesloten bij 
leidende samenwerkingen op dit onderwerp. Wel is Smucker betrokken bij verschillende projecten met koffieboeren. 
Hoewel de meeste aandacht in deze projecten uitgaat naar het vergroten en verduurzamen van koffieopbrengsten, 
krijgen boereninkomens ook de nodige aandacht. In 2022 schaalde het bedrijf verschillende projecten op, waardoor 
bijna 25.000 nieuwe boeren werden bereikt.   
  
Wat wil PME zien in het komende jaar?  
PME vraagt Smucker om leefbaar inkomen nadrukkelijker aandacht te geven in strategieën. Een belangrijke eis is dat 
het bedrijf inzichtelijk maakt waar de inkomens van boeren in haar toeleveringsketen momenteel liggen, zodat er 
gerichte actie kan worden genomen.   

 

Nestlé SA (Zwitserland) 
Programma: Leefbaar Inkomen in Agrifood  Samenwerkingsverband: Platform Living Wage 

Financials 
Wat is het doel?   
Leefbare en gediversifieerde inkomens voor koffie- en cacaoboeren.  
  
Wat is de stand van zaken? 
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Nestlé voert al geruime tijd beleid op het onderwerp leefbare inkomens en trekt hiervoor actief op met andere 
voedselbedrijven en expert organisaties. In 2022 kondigde Nestlé aan dat een pilotproject, dat volledig is gericht op 
het verbeteren van boereninkomens, succesvol is bevonden en wordt opgeschaald. Dit innovatieve programma 
betaalt boeren wanneer zij bepaalde duurzame keuzes omarmen, zoals het naar school sturen van hun kinderen of 
het toepassen van goede landbouwtechnieken. Nestlé heeft grote ambities en wil dat het project 160.000 boeren 
bereikt in 2030.   
  
Wat wil PME zien in het komende jaar? 
PME is te spreken over Nestlé’s innovatieve aanpak en hoopt dat het bedrijf erin slaagt om dit komende jaren 
succesvol uit te breiden. Hierbij wordt het bedrijf aangemoedigd om, samen met relevante stakeholders, kritisch te 
blijven reflecteren op de daadwerkelijke uitkomsten om zo de positieve impact van het project te maximaliseren.  

  

Starbucks Corp (Verenigde Staten) 
Programma: Leefbaar Inkomen in Agrifood  Samenwerkingsverband: Platform Living Wage 

Financials 
Wat is het doel? 
Leefbare en gediversifieerde inkomens voor koffieboeren.  
  
Wat is de stand van zaken? 
Starbucks erkent dat er armoede bestaat onder koffieboeren en dat hier een verantwoordelijkheid ligt voor inkopers 
zoals zijzelf. Het bedrijf stelt zich hierin echter minder ambitieus op dan PME graag zou zien, zowel op beleidsmatig 
vlak als in concrete inspanningen om boeren te ondersteunen. Ook op het gebied van transparantie en bereidheid 
tot dialoog voldoet het bedrijf niet aan de verwachtingen.   
  
Wat wil PME zien in het komende jaar?  
PME verwacht een actievere houding van Starbucks op dit thema. Beginnend bij de basis, verwacht PME dat het 
bedrijf zich explicieter uitspreekt over leefbare inkomens en hier gedegen beleid op formuleert.  

 

 

Leefbaar Loon in Textiel  
Adidas AG (Duitsland) 
Programma: Leefbaar Loon in Textiel  Samenwerkingsverband: Platform Living Wage 

Financials 
Wat is het doel?  
Leefbare lonen voor productiemedewerkers in kledingfabrieken.  
  
Wat is de stand van zaken? 
Adidas heeft een gedetailleerde strategie voor betere lonen, voert vooruitstrevend inkoopbeleid, en heeft eerlijke 
lonen opgenomen als onderdeel van het strategische plan voor 2025. In 2022 rondde het bedrijf een loon assessment 
af voor drie strategische inkoopmarkten. Deze benchmark exercitie moet het bedrijf in staat stellen om in de 
komende jaren loonveranderingen te volgen en bevindingen mee te nemen in strategieherzieningen om zo tot een 
steeds effectievere aanpak te komen.   
  
Wat wil PME zien in het komende jaar? 
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PME verwacht dat Adidas de effectiviteit van haar inspanningen aantoont. Het is positief om te zien dat het bedrijf 
hierop voorsorteert. In 2023 breidt Adidas de loon assessments verder uit naar andere strategisch inkoopmarkten.   

 

Associated British Foods PLC (Verenigd Koninkrijk) 
Programma: Leefbaar Loon in Textiel  Samenwerkingsverband: Platform Living Wage 

Financials 
Wat is het doel? 
Leefbare lonen voor productiemedewerkers in kledingfabrieken.  
  
Wat is de stand van zaken? 
In het najaar van 2021 stelde Primark zich ten doel dat alle medewerkers in de productieketen in 2030 een leefbaar 
loon verdienen. Het bedrijf heeft een vijftal actiegebieden vastgesteld waarop het actie wil ondernemen om dit doel 
te realiseren. PME vindt het positief dat Primark zich zo expliciet aan leefbare lonen committeert en erkent de 
inspanningen die het bedrijf sindsdien levert om dit mogelijk te maken. Voorbeelden hiervan zijn interne 
capaciteitsopbouw, het aanscherpen van het verantwoord inkoopbeleid, en intensievere samenwerking met 
leveranciers.  
  
Wat wil PME zien in het komende jaar?  
Vooruitkijkend moedigt PME Primark aan om de geformuleerde plannen ten uitvoer te brengen en transparant te 
rapporteren over de vooruitgang die wordt geboekt naar het doel voor 2030.  

 

Hennes & Mauritz AB (Zweden) 
Programma: Leefbaar loon in de textielsector Samenwerkingsverband: Platform Living Wage 

Financials 
Wat is het doel? 
Leefbare lonen voor productiemedewerkers in kledingfabrieken.  
  
Wat is de stand van zaken? 
In 2021 liet H&M een onafhankelijk studie uitvoeren om de impact van haar inspanningen te meten. Deze studie 
toonde aan dat verschillende aspecten van H&M’s leefbaar loon strategie een significante positieve uitwerking 
hadden op de lonen van productiemedewerkers. Tegelijkertijd gaf het bedrijf ook te kennen dat de studie 
aanknopingspunten bevatte voor verdere aanscherping. H&M is hier in 2022 mee aan de slag gegaan.  
  
Wat wil PME zien in het komende jaar? 
PME vindt het positief dat H&M de focus legt op daadwerkelijke uitkomsten voor productiemedewerkers, maar ziet 
ook dat verandering binnen de sector langzaam gaat. We moedigen het bedrijf aan om impact te blijven meten en 
zich te blijven verbeteren. Specifiek verwachten we dat H&M komend jaar aan de slag gaat met het aanscherpen van 
haar klachtenmechanismen voor ketenmedewerkers en derde partijen. Ook vragen we het bedrijf om kritisch te 
reflecteren op haar inkooppraktijken en zoekt naar mogelijkheden om leveranciers te ondersteunen in de transitie 
naar leefbare lonen.   
 

Industria de Diseno Textil SA (Spanje) 
Programma: Leefbaar Loon in Textiel  Samenwerkingsverband: Platform Living Wage 

Financials 
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Wat is het doel?  
Leefbare lonen voor productiemedewerkers in kledingfabrieken.  
  
Wat is de stand van zaken? 
Inditex erkent het belang van leefbare lonen, prioriteert het onderwerp in haar ‘Worker at the Center’ strategie en 
zoekt samenwerking binnen en buiten de toeleveringsketen om het onderwerp verder te brengen. Een voorbeeld 
hiervan is een initiatief waarin Inditex samen met leveranciers reflecteert op de impact van Inditex’ inkoopbeleid. 
Het bedrijf slaagt er nog niet in om de effectiviteit van deze en andere inspanningen aan te tonen.   
  
Wat wil PME zien in het komende jaar?  
PME vraagt Inditex om leefbare lonen een centrale plek te geven in de aangekondigde nieuwe strategie. Aanvullend 
vragen we om meer transparantie. Dit betreft niet alleen transparantie over uitkomsten, maar ook transparantie in 
bredere zin. Hoewel de kwaliteit van de dialoog tussen Inditex en PME in 2022 aanzienlijk is verbeterd, blijft het 
bedrijf terughoudend met het delen van informatie.  

 

The TJX Companies (Verenigde Staten) 
Programma: Leefbaar Loon in Textiel  Samenwerkingsverband: Platform Living Wage 

Financials 
Wat is het doel? 
Leefbare lonen voor productiemedewerkers in kledingfabrieken.  
  
Wat is de stand van zaken?  
TJX is het enige kledingbedrijf in het leefbaar loon programma van PME dat nog niet werkt aan het verbeteren van 
lonen in de keten. Als voornaamste argument wijst TJX hiervoor naar haar bedrijfsmodel dat is gericht op de inkoop 
en verkoop van restpartijen van andere merken, waardoor het bedrijf zich minder in een positie ziet om eisen te 
stellen op het gebied van arbeidsomstandigheden.  
  
Wat wil PME zien in het komende jaar?  
PME gelooft dat TJX binnen haar bedrijfsmodel meer verantwoordelijkheid kan en moet nemen op dit onderwerp. 
We vragen het bedrijf daarom met veel urgentie om hiermee aan de slag te gaan, om te beginnen voor de private 
label producten die het wel rechtstreeks van fabrieken inkoopt. Daarnaast dringt PME aan op betere transparantie. 

 

VF Corp (Verenigde Staten) 
Programma: Leefbaar Loon in Textiel  Samenwerkingsverband: Platform Living Wage 

Financials 
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Wat is het doel? 
Leefbare lonen voor productiemedewerkers in kledingfabrieken.  
  
Wat is de stand van zaken?  
In recente jaren is VF Corp steeds serieuzer aan de slag gegaan met leefbare lonen. Het bedrijf heeft het onderwerp 
geprioriteerd, publiceerde in 2021 een leefbaar loon statement en kondigde aan loonanalyses uit te gaan voeren in 
eigen fabrieken en daarna bij leveranciers. VF Corp werkte in 2022 aan de uitvoering van deze plannen. Zo 
consulteerde het bedrijf het Fair Wage Network voor verdere aanscherping van haar beleid op leefbaar loon.   
  
Wat wil PME zien in het komende jaar? 
PME is positief over de ontwikkelingen die VF Corp doormaakt en verwacht dat het bedrijf dit komend jaar voortzet. 
Dit lijkt te gebeuren: VF Corp heeft aangekondigd loonanalyses bij strategische leveranciers uit te voeren, het 
inkoopbeleid te herzien, en de dialoog met ketenpartners te versterken.   

 

 

Nederlandse Beursgenoteerde Ondernemingen  
ABN AMRO Group NV (Nederland) 

Programma: Nederlandse Beursgenoteerde 
Ondernemingen   

Samenwerkingsverband: Eumedion  

Wat is het doel? 
Langetermijnstrategie van de onderneming, goed bedrijfsbestuur en duurzaamheid. 
 
Wat is de stand van zaken?  
In de gesprekken met ABN Amro stonden de onderwerpen uit de Eumedion speerpuntenbrief 2022 centraal, en 
daarbij ook de impact van de Rusland-Oekraïne oorlog op de banken en in hoeverre er blootstelling is aan Russisch 
vermogen. De Supervisory Board van ABN Amro ontvangt wekelijks een statusupdate van Risk Management. Er werd 
ingegaan op de klimaatdoelstellingen van de banken en de brieven ontvangen van Milieudefensie. ABN Amro heeft 
aangegeven te werken aan een klimaatstrategie volgens het Klimaatakkoord, en geen separaat plan aan te leveren 
bij Milieudefensie. Ook is gesproken over genderdiversiteit en het waarborgen van culturele en etnische diversiteit 
in de organisatie. ABN Amro geeft aan deze discussie te voeren op Supervisory Board level, maar vooralsnog geen 
doelstelling te zetten op etniciteit. 
 

Wat wil PME zien in het komende jaar?  
Naar aanleiding van de rotatie in lead en supportposities is PME vanaf 2023 niet meer betrokken bij de dialoog met 
ABN Amro.  

 

Aegon NV (Nederland) 

Programma: Nederlandse Beursgenoteerde 
Ondernemingen   

Samenwerkingsverband: Eumedion  

Wat is het doel? 
Langetermijnstrategie van de onderneming, goed bedrijfsbestuur en duurzaamheid. 
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Wat is de stand van zaken? 
We spraken met Aegon in aanloop naar de aandeelhoudersvergadering van 2022 onder meer over 
klimaatverandering en hoe ambities op dat vlak gereflecteerd worden in het beloningsbeleid van het bedrijf. 
Daarnaast bestond een belangrijk focuspunt eind 2022 uit de aangekondigde verkoop van Aegon Nederland aan 
A.S.R.. De opbrengst wil Aegon gebruiken om te investeren in Aegon’s belangrijkste groeimarkten, de VS, Brazilië en 
China. De afronding van de transactie staat gepland voor de tweede helft van 2023. 
 
Wat wil PME zien in het komende jaar?  
PME wil dat de transactie in goede banen wordt geleid waarbij de duurzaamheidsdoelstellingen van Aegon overeind 
blijven.  

 

Akzo Nobel NV (Nederland) 
Programma: Nederlandse Beursgenoteerde 
Ondernemingen   

Samenwerkingsverband: Eumedion  

Wat is het doel? 
Langetermijnstrategie van de onderneming, goed bedrijfsbestuur en duurzaamheid. 
 
Wat is de stand van zaken? 
PME heeft in september 2022 de lead positie op Akzo overgenomen binnen het samenwerkingsverband en is 
begonnen met het voorbereiden van het engagement en het definiëren van aandachtsgebieden. 
 
Wat wil PME zien in het komende jaar?  
In 2023 zullen onder andere de speerpunten uit de Eumedion brief worden aangekaart bij Akzo Nobel, waaronder 
de thema’s mensenrechten en biodiversiteit. In de afgelopen jaren is er veel discussie geweest over de beloningen 
in de top en het gebruik van discretionaire bevoegdheid vanuit de Remuneratiecommissie op de variabele beloning. 
Daarnaast verwachten wij van Akzo Nobel dat het bedrijf stappen zet op het vlak van belastingtransparantie en 
rapportages hierover.   
 

Heineken NV (Nederland) 

Programma: Nederlandse Beursgenoteerde 
Ondernemingen   

Samenwerkingsverband: Eumedion  

Wat is het doel?  
Langetermijnstrategie van de onderneming, goed bedrijfsbestuur en duurzaamheid. 
 
Wat is de stand van zaken? 
PME sprak met Heineken in aanloop naar de aandeelhoudersvergadering van 2022 over onder meer 
klimaatverandering, inclusie en diversiteit, en mensenrechten due diligence. Dit laatste met name voor hoog-risico 
gebieden gezien de situatie in Rusland en Oekraïne. We complimenteerden het bedrijf met de eerder gepresenteerde 
road map voor het bereiken van de net-zero doelstellingen. Heineken kondigde verder aan een 
duurzaamheidscomponent te koppelen aan de lange termijn beloning van bestuurders, met openbaarmaking van 
doelstellingen en resultaten. Hiermee werd een belangrijke mijlpaal van het engagement behaald, aangezien we hier 
al meerdere jaren op aandrongen.  
 
Wat wil PME zien in het komende jaar?  
Uit mediaberichten van november 2022 blijkt dat Heineken nog steeds onderhandelt over de verkoop van het 
Russische dochterbedrijf. We willen dat het bedrijf transparant rapporteert over de voortgang hiervan. Verder wil 
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PME graag het gesprek rondom de energietransitie vervolgen. Zo verwacht PME een update op de road map voor 
emissie intensieve onderdelen. 

 

ING Groep NV (Nederland) 

Programma: Nederlandse Beursgenoteerde 
Ondernemingen   

Samenwerkingsverband: Eumedion  

Wat is het doel?  
Langetermijnstrategie van de onderneming, goed bedrijfsbestuur en duurzaamheid. 
 
Wat is de stand van zaken? 
In de gesprekken met ING stonden de onderwerpen uit de Eumedion speerpuntenbrief 2022 centraal, en daarbij ook 
de impact van de Rusland-Oekraïne oorlog op de banken en in hoeverre er blootstelling is aan Russisch vermogen. 
ING gaf aan de impact van de oorlog op de Nederlandse economie en klanten te blijven monitoren en vooral 
onzekerheden te zien op de lange-termijn. Bij ING werd specifiek ingegaan op het commitment in 2025 te stoppen 
met financiering in nieuwe olie- en gasprojecten, en het afbouwen van de financiering van de huidige olie- en 
gasprojecten. Ook is gesproken over genderdiversiteit en het waarborgen van culturele en etnische diversiteit in de 
organisatie. 
 
Wat wil PME zien in het komende jaar?  
Naar aanleiding van de rotatie in lead en supportposities is PME vanaf 2023 niet meer betrokken bij de dialoog met 
ING.  

 

Koninklijke Ahold Delhaize NV (Nederland) 

Programma: Nederlandse Beursgenoteerde 
Ondernemingen   

Samenwerkingsverband: Eumedion  

Wat is het doel? 
Langetermijnstrategie van de onderneming, goed bedrijfsbestuur en duurzaamheid. 
 
Wat is de stand van zaken? 
Wat is de stand van zaken?   
PME sprak in aanloop naar de AVA van 2022 over onder meer het beloningsbeleid van het bedrijf en klimaatambities. 
Het nieuwe beloningsbeleid van Ahold dat tijdens de AVA werd voorgelegd en goedgekeurd, bevat meer meetbare 
en controleerbare prestatiedoelstellingen op het gebied van ESG. PME is blij met de voortgang op dat vlak. Daarnaast 
sprak PME met het bedrijf over de impact van de oorlog in Oekraïne op het consumentengedrag en de inflatie. 
Hoewel de uitgekeerde bestuurdersbonussen in 2022 werden gematigd van 150% naar 125%, zijn deze nog steeds 
aan de hoge kant. Zeker in het licht van de afwezige ‘appreciation pay’ voor werknemers (deze werd in 2021 wel 
uitgekeerd).    
 
Wat wil PME zien in het komende jaar?  
Naast de speerpunten uit de Eumedion Focus brief, zal de dialoog rondom de impact van de oorlog in Oekraïne op 
consumenten en inflatie. Daarnaast zullen we ook in 2023 aandacht blijven vragen naar transparantie over 
beloningen, zeker wanneer Ahold gebruik mocht maken van discretionaire bevoegdheden.  

 

Koninklijke DSM NV (Nederland) 
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Programma: Nederlandse Beursgenoteerde 
Ondernemingen   

Samenwerkingsverband: Eumedion  

Wat is het doel?  
Langetermijnstrategie van de onderneming, goed bedrijfsbestuur en duurzaamheid. 
 
Wat is de stand van zaken?  
Het afgelopen jaar stond in het teken van de voorgenomen fusie tussen DSM en Firmenich. Er zijn meerdere 
gesprekken geweest waarin we in zijn gegaan op de verschillen tussen het Nederlands en Zwitsers recht en de 
corporate governance codes. In de laatste afspraak eind november 2022 heeft DSM aangegeven dat zij het stemrecht 
van aandeelhouders over fusies/afsplitsingen die het karakter of identiteit van de organisatie wezenlijk veranderen 
ter stemming zal voorleggen aan aandeelhouders. Dit is niet verplicht in Zwitserland en vereist een aanpassing van 
de statuten waar ook de Zwitserse KvK mee in moet stemmen. PME heeft ervoor gepleit vooral de goede zaken uit 
de Nederlandse context te behouden ondanks dat dit niet verplicht is in Zwitserland.  
 
Wat wil PME zien in het komende jaar?  
Naast de speerpunten uit de Eumedion speerpuntenbrief, zal de aandacht blijven op de governance en integratie 
van de nieuwe organisatie. Daarnaast ook op de gezamenlijke ambities van DSM – Firmenich op gebied van klimaat 
en biodiversiteit.  

 

Prosus NV (Nederland) 

Programma: Nederlandse Beursgenoteerde 
Ondernemingen   

Samenwerkingsverband: Eumedion  

Wat is het doel? 
Langetermijnstrategie van de onderneming, goed bedrijfsbestuur en duurzaamheid. 
 
Wat is de stand van zaken? 
PME heeft in september 2022 de lead positie op Prosus overgenomen binnen het samenwerkingsverband Eumedion 
en is begonnen met het voorbereiden van het engagement en het definiëren van aandachtsgebieden.  
 
Wat wil PME zien in het komende jaar?  
In 2023 zullen onder meer de speerpunten uit de speerpuntenbrief van Eumedion centraal staan, waaronder 
mensenrechten due diligence. 

 

Unilever PLC (Verenigd Koninkrijk) 
Programma: Nederlandse Beursgenoteerde 
Ondernemingen   

Samenwerkingsverband: Eumedion  

Wat is het doel? 
Langetermijnstrategie van de onderneming, goed bedrijfsbestuur en duurzaamheid. 
 
Wat is de stand van zaken? 
In 2022 heeft PME met Unilever gesproken over de lange termijnstrategie van het bedrijf, en de zorg dat Unilever 
afdrijft van haar eerdere missie zoals gedefinieerd in het Sustainable Living Plan. Unilever heeft aangegeven haar 
duurzaamheidsmissie te behouden, en hoopt dat de veranderingen in de organisatiestructuur bijdragen aan een 
eenvoudiger en efficiënter model. Andere onderwerpen die aan bod kwamen waren verwachte impact van inflatie 
op Unilever, en de ShareAction resolutie van januari 2022, waarin het bedrijf gevraagd wordt om te rapporteren over 
het aandeel ‘gezonde’ producten in het assortiment. Unilever heeft dit toegezegd en gaat doelstellingen zetten voor 
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na 2022. Daarnaast kwamen de impact van de oorlog in Oekraïne en Unilever’s Human Rights Due Diligence beleid  
aan bod, alsook Unilever’s klimaatactieplan.  
 
Wat wil PME zien in het komende jaar?  
De dialoog met Unilever zal in 2023 worden geleid door een andere investeerder. De focus van de dialoog zal liggen 
bij actualiteiten, en de focuspunten uit de Eumedion speerpuntenbrief. Van Unilever wordt verwacht dat het bedrijf 
biodiversiteit risico’s en impacts in kaart brengt, en biodiversiteitsbeleid openbaar maakt. Daarnaast wordt verder 
gesproken over de effectiviteit van human rights due diligence procedures.   

 
 


